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Załącznik  
do Protokołu z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie  

z dnia 27 stycznia 2023 r.   
 

STENOGRAM 

z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 27 stycznia 2023 roku 

 
 
00:06:52:13 [Teresa Bzymek]: Dzień dobry, otwieram sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie. Witam 
przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam Pana Burmistrza, Pana Dariusza Skibę, Wiceburmistrza Pana 
Andrzeja Jarosińskiego, Skarbnik, Panią Danutę Kopeć, Sekretarza Pana Wojciecha Furmanka, 
wszystkich przybyłych radnych. Witam Pana Dyrektora Centrum Kultury Pana Marcina 
Sikorskiego. Witam sołtysów i witam również Pana, który obecnie przybył z Izby Rolniczej. Pana 
Daniela Biskupa pragnę poinformować, że zgodnie z przepisami obrady Rady Miejskiej są 
transmitowane oraz utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Uczestnicząc w 
sesji wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie upublicznianie swoich danych osobowych w myśl 
obowiązujących przepisów tak zwanego RODO. Bardzo proszę Państwa Radnych o potwierdzenie 
quorum. stwierdzam, że zgodnie z listą obecności oraz potwierdzonym przez Państwa radnych 
quorum w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad i 
podejmowania prawomocnych uchwał. Przechodzimy do punktu trzeciego. To jest zatwierdzenie 
porządku obrad. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę Pan Burmistrz 
Pan Dariusz Skiba. 
 
00:09:02:20 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni, chciałbym dniu dzisiejszym 
prosić o dokonanie zmian porządku obrad, a mianowicie chciałbym aby zdjąć z porządku obrad 
dwie uchwały odnośnie pierwsza tj. zmiany utworzenia Ośrodka Wsparcia Klubu Senior Plus w 
Bodzentynie w strukturach Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bodzentynie za 
chwilę tutaj zastępca wyjaśni szczegóły oraz drugą uchwałę. Proszę o zdjęcie tej uchwały. To jest 
organizacja publicznego transportu drogowego, ale również chciałbym, aby Państwo wprowadzili 
do porządku obrad jedną uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 
usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. To są te zmiany, o które proszę do 
wprowadzenia. Dziękuję. 
 
00:09:55:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za zdjęciem z porządku obrad? Zgodnie z wnioskiem pana 
burmistrza? Podpunktu q. Zmiany utworzenia Ośrodka Wsparcia Klubu Senior Plus w 
Bodzentynie w strukturach Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bodzentynie. 
 
00:10:28:05 [Głos z sali]: Bo trzeba z tableta a nie z listy, też nie będzie. 
 
00:10:54:04 [Teresa Bzymek]:Jeszcze raz powtórzę kto z Państwa radnych jest za zdjęciem z 
porządku obrad z punktu piątego podpunktu r w brzmieniu zmiany uchwały w sprawie utworzenia 
Ośrodka Wsparcia Klubu Senior Plus w Bodzentynie w strukturach Miejsko Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bodzentynie Oraz podpunktu. Podpunktu. Ostatniego zamkną się już tablet 
przeszedł do głosowania to będzie y organizacji publicznego transportu drogowego. Proszę 
Państwa radnych o przegłosowanie. Kto jest za, kto jest przeciw to się wstrzymuję. Stwierdzam, że 
wniosek Pana Burmistrza został przez Państwa radnych przyjęty jednogłośnie. Jeszcze raz 
poproszę Państwa o zagłosowanie. Kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad podpunktu 
punktu piątego w brzmieniu podjęcie uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu 
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drogowego. Szanowni Państwo! W poprzednim głosowaniu zdjęliśmy z porządku obrad 
wcześniejszej uchwały. Teraz proszę o zagłosowanie odnośnie zdjęcia z porządku obrad punktu w 
brzmieniu: podjęcie uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu drogowego. Kto jest za? 
Ktoś jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Osobno. Teraz są zdjęte osobno, tak, osobno. Również 
stwierdzam, że wniosek Pana Burmistrza uzyskał jednogłośnie. Radni przyjęli wniosek Pana 
Burmistrza. Szanowni Państwo, może jeszcze poproszę o potwierdzenie kworum przybyłą na 
dzisiejszą sesję Panią radną Agnieszkę Barcikowską Bardzo proszę jeszcze raz wszystkich o 
potwierdzenie quorum. Stwierdzam, że od obecnej chwili w posiedzeniu uczestniczy trzynastu 
radnych. Przechodzimy do kolejnego wniosku złożonego przez pana burmistrza. To jest zdjęcie z 
porządku obrad.  wprowadzenie rozszerzenie w porządku obrad zgodnie z wnioskiem Pana 
Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn o punkt w brzmieniu Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu drogowego. Kto 
z Państwa radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że również wniosek 
Pana Burmistrza został jednogłośnie zaakceptowany przez Państwa radnych. Teraz bardzo proszę 
Państwo Radni o przegłosowanie całego porządku obrad. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że w wyniku głosowania Państwo Radni jednogłośnie zatwierdzili 
porządek obrad dzisiejszych dzisiejszej sesji. Bardzo proszę Pana burmistrza o zabranie głosu. Sam 
powie dlaczego i z jakiej przyczyny. Proszę bardzo Panie Burmistrzu. 
 
00:15:30:23 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, sami państwo. W związku z tym, że dzisiaj z 
dyrektorem Sikorskim jedziemy na godzinie 12 na posiedzenie Związku Gmin Gór 
Świętokrzyskich w sprawie uchwalenia budżetu na bieżący rok, więc będziemy musieli opuścić za 
chwilę sesję. Chciałbym zabrać głos w związku z wydarzeniem wczorajszym w związku 
historycznym, wydarzeniem, jakim był przyjazd Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Pana 
Andrzeja Dudy do miasta i Gminy Bodzentyn pragnę serdecznie podziękować za pomoc w 
przygotowaniu i obsłudze tego wydarzenia. Szczególne podziękowania kieruję do następujących 
osób instytucji i urzędów. Przede wszystkim chciałem podziękować Panu Marszałkowi Andrzejowi 
Bętkowskiemu i pani marszałek Renacie Janik za duże wsparcie w tym wydarzeniu Panu 
wojewodzie Zbigniewowi Koniusz Chcę też podziękować na ręce, zużytkować podziękowanie dla 
pana Kalwata Wojciecha, pełnomocnika Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego do spraw sto 
sześćdziesiątej Rocznicy wybuchu Powstania Styczniowego. Dziękuję też wnioskodawcom 
projektu uchwały w sprawie ustanowienia roku 2023 Rokiem Bohaterów Powstania Styczniowego 
na terenie gminy Bodzentyn Pani profesor Urszuli Oettingen Pani Marii Domańskiej - Nogajczyk i 
Panu Witoldowi Combrowi Serdeczne podziękowania kieruję do Pani Dyrektor Zespołu Szkolno- 
Przedszkolnego w Bodzentynie Pani Bożenie Pożodzę oraz nauczycielom, wszystkim 
pracownikom obsługi tej szkoły, a w szczególności nauczycielom Pani Eli Durlej i Pani Marii 
Paluch, która przygotowała młodzież tej placówki do Akademii Uroczystej. Dziękuję dzieciom, 
wszystkim tej szkoły, którzy brali udział czynny w tym wydarzeniu. Dziękuję serdecznie 
Dyrektorowi Biblioteki Publicznej imienia Adeli Nawrot i Centrum  Kultury Panu Marcinowi 
Sikorskiemu oraz pracownikom tej instytucji. Serdecznie dziękuję pracownikom naszego Urzędu 
Gminy. Dziękuję serdecznie radnym Rady Miejskiej, sołtysom Pani Prezes Przedsiębiorstwa Usług  
Komunalnych w Bodzentynie Pani Monice Jamróz i pracownikom tej jednostki, która zajmowała 
się logistyką. Przewożeniem wszelkiego rodzaju potrzebnych krzeseł, mebli, urządzeń do tego 
wydarzenia. Wyrazy wdzięczności dla Młodzieżowej Orkiestry Dętej w Bodzentynie na ręce Pana 
Kapelmistrza Jerzego Łapińskiego. Serdeczne podziękowania dla Policji, wyrazy uznania i 
podziękowania dla Ochotniczych Straży Pożarnej z terenu gminy. To jest Bodzentyn, Wzdół 
Rządowy Psary, Sieradowice duży wkład i zaangażowanie widoczny był i też Podziękowania są dla 
harcerzy, drużyn, harcerzy z naszej gminy oraz ich instruktorów prowadzących Pani Ingi i Jana 
Świderskich Wyrazy wdzięczności też kieruję do stowarzyszeń oraz Kół Gospodyń Wiejskich 
naszej Gminy wiejskiej tj. Celinianki, Psarzaneczki, Siekierno, Katarzynianki Stowarzyszenia 
Rozwoju Miejscowości Wola Szydełkowa, Stowarzyszenie Dąbrowa Wilków, Nasz Dom 
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Świętokrzyskiej Jodły też dziękuję za obecność. Stowarzyszenie dla Stowarzyszenia Historycznego 
Grupa Rekonstrukcyjne Żołnierze z Gór Świętokrzyskich z Gminy Górno dla Drużyny 
Strzeleckiej Hufiec Pracy Kielce wraz z Komendantem Wojewódzkim OHP Grzegorzem 
Małkusem dla Klubu Historycznego Małogoski oddział powstańczy pod dowództwem Grzegorza 
Szymańskiego, ale też mieszkańcom naszej gminy, którzy wzięli czynny udział w tym wydarzeniu. 
Byli na sesji, później na Rynku Górnym. Ale też chcę podziękować i przeprosić mieszkańców za 
utrudnienia, które w tym dniu miały miejsce, ale to miało istotny związek z bezpieczeństwem Pana 
Prezydenta. I jeszcze raz serdeczne podziękowania dla. Mieszkańców miasta Bodzentyn Szanowni 
Państwo, to wydarzenie w dniu wczorajszym. Jest to zapis historyczny dziejów naszego miasta, 
naszej gminy. Jak powiedzieliśmy wczoraj, to jest pierwsze takie wydarzenie, że urzędujący 
prezydent Polski odwiedził naszą miejscowość, naszą gminę i miasto Bodzentyn podnosząc rangę i 
wagę wydarzeń historycznych, to jest wydarzenie, które się wpisuje właśnie w życie i w całość 
historii miasta Bodzentyn prezydent Polski przyjeżdżając tutaj, miał pełną, pełną, pełną 
świadomość o istocie walki powstańczej na terenie naszego regionu. Dziękuję wszystkim radnym, 
którzy zagłosowali za uchwałą, którą o której zależało Panu Prezydentowi prócz właśnie jednej 
osoby, która nie oddała głosu przy tej uchwale. Czyli Pan radny Dominik Dudek z Bodzentyna nie 
oddał głosu podczas głosowania tej uchwały. Także dziękuję serdecznie państwu za to, że to 
przygotowanie wielu środowisk, wielu instytucji, urzędów, wielu osób zostało przeprowadzone w 
sposób bezpieczny przede wszystkim i. Zauważyłem u wielu osób, też spoza naszego 
województwa, wielkie uznanie za organizację tego wydarzenia. Jestem naprawdę wdzięczny po raz 
kolejny wszystkim tym instytucjom i osobom, które wymieniłem w dniu dzisiejszym  na sesji za to, 
że wspólnymi siłami dokonaliśmy naprawdę dużego dokonała. Wykonaliśmy dużą pracę, żeby 
godnie, z honorem przyjąć głowę państwa. Dziękuję pani przewodniczącej za współpracę, za to, że 
przez ostatni miesiąc wspólnie kontaktując się z Kancelarią Prezydenta, z panią Agnieszką Kołacz 
-Sarnowską przepraszam nazwiska, bo to nazwisko jest, z którą mieliśmy kontakt kilka razy 
dziennie, aby ustalać wszystkie niezbędne potrzebne aspekty do przeprowadzenia tego wydarzenia. 
Dziękuję serdecznie jeszcze raz Państwu za pomoc i wsparcie i obecność podczas tego wydarzenia. 
Dziękuję bardzo. 
 
00:22:42:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo, przechodzimy do czwartego punktu. 
 
00:22:49:15 [Dominik Dudek]: Chciałem zabrać głos w nawiązaniu do wystąpienia Pana 
burmistrza. 
 
00:22:55:00 [Teresa Bzymek]: Ja nie wiem Panie radny czy to jest moment teraz do podziękowań. 
Ze względu tylko na wyjście  z sesji pana burmistrza. Pozwoliłam mu zabrać głos. Natomiast 
sprawy różne i inne sprawy dotyczące podejmowanych uchwał będą dyskutowane przy kolejnych 
punktach dzisiejszej sesji. Szanowni Państwo! Proszę bardzo. Szanowni Państwo, Na sesję przybyła 
również kierownik MOPS Pani Beata Dulęba Witam serdecznie. Przechodzimy do punktu 
czwartego. To jest sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Bodzentynie sprawozdanie 
Państwo Radni otrzymali na swoich urządzeniach e-sesja. Chciałabym Państwa zapytać, czy 
mogłabym nie odczytywać w całości sprawozdania sprzeciwu z Państwa radnych? Nie widzę. 
Odniosę się tylko do podziękowań. Składam serdeczne podziękowania. Serdeczne podziękowania 
za bardzo dobrą współpracę na linii Rada Miejska Urząd Miasta i Gminy, Panom Burmistrzom, 
Panu Sekretarzowi, Pani Skarbnik, Kierownikom oraz pracownikom Urzędu i jednostek 
organizacyjnych Gminy. Państwu, Radnym i Sołtysom składam serdeczne podziękowania za 
współpracę i zaangażowanie w minionym roku. Pragnę również życzyć wszystkim wszelkiej 
pomyślności oraz spełnienia planów i zamierzeń w roku 2023. Szanowni Państwo, przechodzimy 
do punktu piątego, to jest podjęcie uchwały w sprawie podpunkt a. Zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2023 - 2024. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
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uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 - 2047 została przez 
Państwa radnych przyjęta większością głosów przy jednym głosie przeciwnym. To jest radny Pan 
Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu podpunkt b. Podjęcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę. Radny Pan 
Dominik Dudek. 
 
00:25:39:08 [Dominik Dudek]: Dziękuje Pani Przewodnicząca! Mam pytanie. Przeglądałem umowę 
dotyczącą realizacji projektu Śladami kultury Benedyktyńskiej. Tam jest realizacja projektu w tym 
roku ma być zakończona. Czy mamy zabezpieczone środki w kwocie, jaką mamy przeznaczyć na 
ten projekt w budżecie? Jeżeli nie mamy, to kiedy będziemy te środki do budżetu wprowadzać i 
skąd je pozyskamy? Dziękuję. 
 
00:26:04:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Czy ktoś jeszcze chciałby z Państwa zabrać głos? Proszę. 
Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
00:26:12:17 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Na tę 
chwilę to jak dobrze pamiętam, tam jest około stu tysięcy, natomiast sukcesywnie te środki będą 
wprowadzone w trakcie i mamy takie możliwości w tej chwili, ponieważ mamy dwa miliony 
dziewięćset, które gdzieś tam pewnie będą stanowić zabezpieczenie. Natomiast czy ta realizacja w 
pełni, że tak powiem, będzie 2023? Jestem przekonany, że nie. W podobnej sytuacji są jeszcze dwie 
gminy, które razem z nami wspólnie realizują ten projekt i tam jest podobnie. To jest w systemie 
projektuj i buduj. I myślę, że w naszym przypadku nie wiem jak w przypadku innych gmin, wydatki 
w tym roku mogą się pojawić na jesieni, na jesieni tego roku. Dziękuję. 
 
00:27:05:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za. Kto jest przeciw Kto się wstrzymuje. 
Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok została przez Państwa 
radnych przyjęta większością głosów przy jednym głosie przeciwnym to jest radny Pan Dominik 
Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu piątego podpunkt c. Podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie 
Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto 
jest za, a kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie została przez 
Państwa radnych przyjęta większością głosów przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny 
Pan Dominik Dudek Przechodzimy do kolejnego podpunktu podpunkt d przyjęcia sprawozdania 
działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Bodzentynie Czy ktoś z Państwa 
radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Bodzentynie została przez 
Państwa radnych przyjęta większością głosów przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny 
Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu podpunkt e. Podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Planowania Budżetu i Mienia Komunalnego 
Rady Miejskiej w Bodzentynie Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy 
do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w 
sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Planowania Budżetu i Mienia Komunalnego 
Rady Miejskiej w Bodzentynie została przez Państwa radnych przyjęta większością głosów przy 
jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu. To jest podpunkt f. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 
Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Bodzentynie Czy ktoś z Państwa. Chciałby 
zabrać głos. Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje ? Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji 
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Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Bodzentynie została przez Państwa radnych przyjęta 
większością głosów przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu podpunkt g. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z działalności Komisji Rolnictwa i Spraw Samorządowych Rady Miejskiej w 
Bodzentynie Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wynikiem głosowania w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rolnictwa i Spraw Samorządowych Rady Miejskiej w 
Bodzentynie Rada większością głosów przyjęła przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest 
radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu piątego do podpunktu 
h. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 
Komisji Promocji i Turystyki Rady Miejskiej w Bodzentynie Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 
głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Promocji 
Turystyki Rady Miejskiej w Bodzentynie została przez Państwa radnych przyjęta większością 
głosów przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy 
do kolejnego podpunktu podpunkt I. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 
Miejskiej w Bodzentynie na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2023 rok została przez 
Państwa radnych przyjęta, przyjęta jednogłośnie. Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu. To jest podpunkt j. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa radnych przyjęta 
większością głosów przy jednym głosie przeciwnym. To jest radny Pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt k. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2023 r. Czy ktoś z 
Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została 
przez Państwa radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu podpunkt l. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Planowania Budżetu i Mienia 
Komunalnego Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa 
radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt m 
podjęcie uchwały podpunkt m Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia, 
Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Bodzentynie na rok 2023. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw, kto się 
wstrzymuje. Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa 
radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu piątego do punktu 
N. W sprawie. Podjęcia uchwały przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Spraw Samorządowych 
Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Spraw 
Samorządowych Rady Miejskiej w Bodzentynie na 2023 rok została przez Państwa radnych 
przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu piątego. Podpunkt o. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Promocji i Turystyki Rady Miejskiej w 
Bodzentynie na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt p. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
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planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli i ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat w 2023 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach prowadzonych przez gminę Bodzentyn Czy ktoś z Państwa proszę. Radny Pan 
Dominik Dudek. 
 
00:37:15:12 [Dominik Dudek]: Mam tylko jedno pytanie. Czy każdy nauczyciel może z tego 
skorzystać? Czy to będzie jakoś weryfikowane przez dyrekcję, czy po prostu każdy kto będzie chciał 
rozwijać się będzie chciał dodatkowe kursy na dodatkowe kursy uczęszczać? Czy to będzie 
finansowane? Dziękuję. 
 
00:37:32:12 [Teresa Bzymek]:Dziękuję, proszę. Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński 
 
00:37:34:20 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Żeby uzyskać to 
dofinansowanie, to każde z nauczycieli musi uzyskać zgodę dyrektora. Ta uchwała była pozytywnie 
zaopiniowana przez dyrektorów i pozytywnie zaopiniowana przez związki zawodowe. Dziękuję. 
Proszę. Radny Pan Dominik Dudek 
 
00:38:06:05 [Dominik Dudek]: W takim razie mam pytanie czy zdarzały się przypadki odmowy do 
tej pory, że komuś odmówiono finansowania tych szkoleń, kursów itd. 
 
00:38:19:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję , proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński 
 
00:38:22:00 [Andrzej Jarosiński]:Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado!  nie docierały do mnie takie 
informacje. Myślę, że jest wręcz w drugą stronę, gdzie dyrektorzy namawiają do kształcenia się 
m.in. w tych kierunkach. Problem polega na tym, że godzin w kierunkach, które tu są, nie jest dużo 
i potem się może zdarzyć. Albo są one w okresie kilku lat, a potem ich nie ma. I nie spotkałem się z 
przypadkiem, żeby dyrekcja odmówiła takiego kształcenia. Jak Państwo obserwujecie budżet to na 
koniec roku w tym paragrafie gdzie mamy to dofinansowanie zwykle tych pieniędzy jeszcze zostaje. 
Dziękuję. 
 
00:39:01:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa radnych przyjęta 
jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt S. Podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr 4 łamane przez 21 łamane przez 2018 Rady Miejskiej w Bodzentynie z 
dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim programem rządowym. Posiłek w szkole i w domu. Na lata 2019 - 2023. Czy 
ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest 
przeciw, kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez 
Państwa radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt 
t Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały. Numer cztery łamane przez 22 łamane 
przez 2018 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w 
formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 - 2023. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa 
radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt  u  
punktu piątego. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 6 łamane przez 38 łamane 
przez 2019 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie określenia 
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szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak 
również trybu ich pobierania. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt w punktu piątego. Podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały numer 18 łamane przez 139 łamane przez 2019 Rady Miejskiej w 
Bodzentynie z dnia 26 września 2019 r. w sprawie określenia stawek opłaty targowej, wyznaczenia 
inkasentów i ustalenia wysokości prowizji za inkaso opłaty targowej na terenie gminy Bodzentyn 
Czy ktoś z Państwa radnych czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała. 
Wymieniona przeze mnie została przez Państwa radnych przyjęta większością głosów przy jednym 
głosie wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu. Punkt X wyrażenia Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody. W drodze bez 
przetargowej nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym 0024 Wilków oznaczonej 
numerem 450 łamane przez 4. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje. Stwierdzam, że 
uchwała została przyjęta przez Państwa radnych większością głosów. Przy jednym głosie 
przeciwnym. To jest radny pan Dominik Dudek. Jednym głosie wstrzymującym się to jest radny 
pan Tadeusz Zieliński. Przechodzimy do. Kolejnego podpunktu punktu piątego podpunkt z. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Proszę. 
Radna Pani Bogusława Jankowicz. 
 
00:45:13:09 [Bogusława Jankowicz]: Mam pytanie do Pana Burmistrza żeby Pan był bliżej określi, 
może tą uchwałę dobrze wyjaśni bardziej. Dziękuję, 
 
00:45:19:14 [Teresa Bzymek]: dziękuję proszę. Radny Pan Dominik Dudek. 
 
00:45:25:03 [Dominik Dudek]: Ja również bym prosił o podanie przyczyn, dlaczego te uchwały np. 
zostały wykreślone z porządku obrad, bo pan burmistrz Dariusz Skiba wspomniał, że Pan nam 
wyjaśni, dlaczego one zostały zdjęte z porządku obrad. Dziękuję, 
 
00:45:37:21 [Teresa Bzymek]:bardzo dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? 
Nie widzę, proszę wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński 
 
00:45:50:01 [Andrzej Jarosiński]:Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Odnośnie. Tutaj Pan Radny pyta o obydwie uchwały, te które zostały, czy tą tutaj konkretną, tą 
konkretną. Proszę Państwa, wiele rozmawialiśmy na temat uchwały z mecenasem i 
kontaktowaliśmy się też z Urzędem Wojewódzkim. Mecenas miał trochę inne stanowisko niż 
Urząd Wojewódzki, ponieważ uważa i stoi na stanowisku, że do zawarcia umowy burmistrza nie 
trzeba tutaj upoważniać, ponieważ jest to organ wykonawczy i wszystkie umowy i tak podpisuje on 
natomiast program i ustawa, która tutaj pozwala na dofinansowanie takich usług, mówi wyraźnie, 
że w uchwale musi być zawarty taki tekst. I tutaj drogą kompromisu gdzieś doszliśmy do wspólnego 
stanowiska, a zdjęliśmy tamto, a wprowadził tutaj wprowadziliście państwo tą, ponieważ różniła się 
zupełnie nazwa tej uchwały, dotyczy tego samego, natomiast sam tytuł uchwały jest zupełnie, 
zupełnie inny. Proszę państwa, na razie planujemy wprowadzić te cztery trasy, które są tutaj 
podane. Nie ma tutaj Woli Szczygiełkowej, nie ma Świętej Katarzyny Wilkowa, ponieważ kursy do 
Kielc, które jeżdżą z terenu naszej gminy zabezpieczają w jakimś stopniu w dużym stopniu akurat te 
odcinki, ponieważ tak to funkcjonuje, że kursy do Kielc w większości zaczynają się od Woli 
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Szczygiełkowej przez Bodzentyn przez Świętą Katarzynę, Wilków. Natomiast my chcielibyśmy 
uzupełnić sieć połączeń z pozostałych miejscowości do miejscowości, z których część tych kursów 
odbywa się w kierunku właśnie Kielc i w kierunku Skarżyska. Mamy dofinansowanie i mamy środki 
we własnym budżecie na to, żeby uruchomić po trzy kursy na każdej z tych linii. Godzinę 
uruchomienia dopasujemy do autobusów, które odjeżdżają. Natomiast mamy jeszcze pewne 
przemyślenia i pewne obawy. Też nie ukrywam, ponieważ te przewozy funkcjonują, jak 
funkcjonują i o których godzinach te kursy będą uruchomione, to będziemy i z Państwem też 
jeszcze ewentualnie rozmawiać. Natomiast muszą one być stworzone w oparciu o już istniejące 
rozkłady, żeby je dopasować, żeby osoby, które tu przyjeżdżały, miały 5 minut 10 na to, żeby 
ewentualnie wsiąść do autobusu, który jedzie poza teren gminy. My jako gmina możemy 
organizować takie kursy tylko i wyłącznie na terenie naszej gminy. Organizatorem przewodów 
przewozów między dwoma gminami na terenie jednego powiatu jest powiat. Natomiast 
organizatorem przewozów, którego trasa, których trasa przebiega przez dwa powiaty jest Urząd 
Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego. Dlatego nie możemy takich kursów organizować, 
chyba że weszlibyśmy w porozumienie z innymi gminami, które leżą po trasie po trasie tych 
przejazdów. Tak jak powiedziałem, zobaczymy. Jeśli to w jakiejś formie się sprawdzi i okaże się, że 
zainteresowanie przede wszystkim tymi kursami jest dość spore, to będziemy się starać o kolejne 
środki, ponieważ liczymy, że tak jak w zeszłym roku w trakcie roku również będą kolejne nabory. 
Dofinansowanie do wozo-kilometra tutaj to jest 3 zł. Jeśli chodzi o wojewodę. Z naszej strony 
zabezpieczenie to jest 10%. Natomiast proszę państwa, może się zdarzyć i w wielu gminach tak już 
się zdarzyło, że jeżeli ktoś wygra np. ten wozo-kilometr, bo my płacimy, potem wykonawcy z 
wozo-kilometra wygra go za 6 zł. A z biletów sprzedawanych na tej trasie nie uzbieramy środków, 
które pokryją tą różnicę. Między 3:30 zakładam a 6 to wtedy gmina musi dopłacać do tego z 
budżetu gminy. Dziękuję, 
 
00:50:06:23 [Teresa Bzymek]: dziękuję proszę. Radny Pan Włodzimierz Bąderski 
 
00:50:10:06 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, 
Panie Burmistrzu. Z wiedzy, którą posiadam, to tych kursów dowożących i odwożących jest około 
8. I teraz tak jeżeli my wprowadzimy te 3 kursy nie ustalając godziny, bo nawet jak się spróbujemy w 
te godziny wkomponować, które są do tych dowozów z Woli Szczygiełkowej, a przewoźnik z tych 
ośmiu zrezygnuje, to i tak mieszkańcy naszej gminy poniosą bardzo duże straty. W związku z tym, 
że tak jak np. z Siekierna, z Psar , z Sieradowic dojeżdża no może nie dojeżdża dużo osób, ale mają 
wykupione bilety miesięczne i np. na kurs do Bodzentyna na godzinę piątą 50 dowozi się z Woli 
tego z Siekierna na Wzdoły , Sieradowice do Psar z Psar się dowozi. I teraz jeżeli przewoźnik 
zrezygnuje z tych siedmiu antenek, to te trzy nie wiem czy rozwiązują nasze problemy. Dziękuję, 
 
00:51:11:15 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Radny Pan Dominik Dudek. 
 
00:51:16:19 [Dominik Dudek]: Ja chciałbym tutaj zwrócić uwagę też na jeden ważny aspekt, a 
mianowicie na to, że mamy ograniczone połączenie do Kielc przez Górno. Mieszkańcy sygnalizują 
ten problem, wielokrotnie sygnalizowali ten problem i myślę, że można byłoby w ramach 
współpracy z tamtejszym samorządem. Ja tą intensywność kursów przez gminę Górno zwiększyć. 
To jest poważny problem. Ja rozmawiam z mieszkańcami i mieszkańcy na przykład sygnalizują mi, 
że aby wrócić z Górna, do Bodzentyna to wracają taką najprostszą drogą przez Kielce. Tak wygląda 
komunikacja w XXI wieku. Dziękuję. 
 
00:51:58:15 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę. Pan radny Włodzimierz Bąderski 
 
00:52:02:01 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado, ja akuratnie mam pewną 
wiedzę i orientuje się jak to wszystko wygląda odnośnie transportu w naszej gminie i powiem tak, że 
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trasą między dajmy na to Wola Szczygiełkowa wszystkie te nasze miejscowości to jeździ masa ludzi 
przez Wilków. Natomiast przez Górno. Jeżeli jedzie samochód a jeździłem nimi to od Świętej 
Katarzyny albo ktoś wsiądzie, a do samych Kielc przez Górno nie wsiada nikt i w ciągu całego dnia 
ja nie mówię, że to jest dobre, jest to dla mnie złe. Więc wydaje mi się, że tak jak powiedział pan 
Dominik Dudek, trzeba by zawrzeć jakąś współpracę. I skoro przewoźnik, który jedzie na tych 
samych zasadach, które my teraz próbujemy organizować, czyli jeżdżą puste albo z dwoma 
osobami, a my za to płacimy, bo tam jest 30 kursów dziennie, to może by oni wydłużyli 
przynajmniej tą Krajno Zagórę z wjazdem do Świętej Katarzyny i przez Górno? Może by to 
rozwiązało te problemy, bo jeżeli my będziemy chcieli bezpośrednio teraz puszczać kursy przez 
Górno to będzie jeździła jedna osoba i te kursy będą w ogóle nierentowne. To jest dla mnie złe 
rozwiązanie. To tylko jedna rozwiązanie to jest dogadanie się z gminą Górno i z tym 
przewoźnikiem. Jest to akuratnie Oparka o przedłużenie do Świętej Katarzyny. Dziękuję bardzo 
 
00:53:23:02 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
00:53:30:09 [Andrzej Jarosiński]: Proszę Państwa. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 
Państwo, Jeśli chodzi o Gminę Górno, to jest jeszcze jeden aspekt tego wszystkiego. Jeszcze są 
Kielce, a Kielce to jest też powiat. To już jest troszkę inny powiat i to nie wystarczy się tylko z 
Górnem się tutaj porozumieć. Tylko jeszcze musimy wziąć pod uwagę miasto Kielce, bo Górno jak 
organizuje przewozy po swoim terenie i dofinansowuje te dowozy to te kursy kończą się w 
miejscowości Cedzyna Jak dobrze. Jak dobrze kojarzę. A potem są to dalej kursy komercyjne z tymi 
przewozami. no nie ukrywamy tutaj, że są problemy. Do nas też docierają informacje od 
mieszkańców, prośby. Natomiast na spełnienie wszystkich tych wymagań przez nasz samorząd jest 
praktycznie niewykonalne. bo rozmawiamy też o Skarżysku, gdzie  soboty  niedzielę praktycznie 
nie ma połączeń w godzinach 21, 22. Też tych połączeń brakuje, Tylko tak jak tutaj też wspomniał 
pan Włodzimierz Bąderski tymi autobusami o tych porach nie jeździ zbyt wiele osób i dla 
przewoźników niekoniecznie są one rentowne. Tu jest potrzebne jakieś inne rozwiązanie 
systemowe, bo nawet jak wprowadzimy te dopłaty, to powiem państwu, że dochodzi w niektórych 
gminach do takich sytuacji, że przewoźnicy na liniach, które do tej pory były rentowne, nagle się 
okazuje, że one przestają być rentowne, bo  można jeszcze uzyskać dopłatę 3 zł do kilometra 3,30 
minimum. Naszym celem nie było eliminowanie kursów przewoźników, którzy mają w tej chwili 
tylko uzupełnienie tej siatki, która jest, bo mamy taką sytuację, że docierają do nas sygnały, że o 
którejś tam godzinie to rodzice dowożą dzieci do Bodzentyna żeby mogły jechać do Kielc, bo jest 
duża przerwa między poszczególnymi przejazdami. Mieliśmy też w zamyśle puścić jeden taki taki 
kurs w godzinach między tam dziewiątą a dziesiątą, kiedy wielu mieszkańców chce dotrzeć do 
urzędu gminy, do ośrodka zdrowia w Bodzentynie ma jakiejś sprawy czy na zakupy tutaj, bo tam 
był problem. O godzinie siódmej mamy autobusy szkolne, które są liniami otwartymi i z których też 
można korzystać o godzinie 13, 14 i 15 też. Natomiast będziemy mieć problem, mamy problem 
rano, a największy problem jest późnym wieczorem, tak późnym wieczorem, kiedy ludzie wracają, 
czy z pracy, czy inne przyczyny. Szkoła i sobota, niedziela, kiedy mamy też wiele osób, które tutaj 
pracują w szpitalach jako pielęgniarki, jako obsługa. Są to osoby pojedyncze, ale też nie wszyscy 
mają samochody. Zdajemy sobie z tego sprawę. Wiele osób i tak nie będzie korzystało z tych 
dowozów do Kielc, ponieważ pracują w różnych miejscach. W Kielcach i jeżdżą albo samodzielnie, 
albo po dwie, po trzy osoby. Ponieważ przejazd od nas zakładam ode mnie z domu do Kielc 
samochodem to jest 30,  40 minut. Natomiast przejazd autobusem i jeszcze w Kielcach zakładając, 
że trzeba się przesiąść w MPK raz, że koszt wyjdzie dokładnie taki sam, dwa, że zajmie to dwie 
godziny. To jest prośba do Państwa, żebyście się zgodzili na tą siatkę. Zobaczymy jak to będzie 
funkcjonowało. Zakładamy, że z budżetu gminy to będzie sto kilkadziesiąt tysięcy złotych, jeśli 
wypali pod warunkiem, że nie będziemy musieli dodatkowo do tego dopłacać. Jeżeli to się 
sprawdza, sprawdzi, będziemy dodatkowo gdzieś rozmawiać. Tak samo tutaj z przewoźnikami. Jak 
to zrobić, bo oni to najlepiej wiedzą, żeby to dobrze funkcjonowało. Na tę chwilę, tak jak mówię, 
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zaproponowaliśmy takie kursy. Zobaczymy, jak to jak to wypali, może będą. Myślę, że na pewno 
będą jakieś nabory jeszcze w trakcie roku. Jeśli będzie trzeba uzupełniać tę trasę, to będziemy to 
robić i prosić państwa o wyrażenie zgody na to. Dziękuję. 
 
00:57:45:21 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw, Kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 
zakresie publicznego transportu zbiorowego została przez Państwa radnych przyjęta większością 
głosów przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik Dudek. Szanowni 
Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszej sesji. To jest punkt szósty wolne wnioski i 
zapytania. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę. Radny Pan Dominik Dudek 
 
00:58:35:04 [Dominik Dudek]: Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Tak naprawdę zostałem wywołany 
do tej odpowiedzi wystąpieniem pana burmistrza. Mam nadzieję, że on odtworzy tą sesję i usłyszy, 
co chciałem powiedzieć. Rzeczywiście było tak jak pan Burmistrz powiedział, nie brałem udziału w 
głosowaniu z uwagi na fakt, że chciałem zwrócić.  Oczy pewnych osób na problem, z którym się 
borykamy tu w samorządzie, w naszym, w naszym miasteczku, dotyczący elementu bardzo 
związanego z naszą lokalną społecznością, a mianowicie z orłem z czasów powstania 
Styczniowego. Cieszę się, że zwróciłem uwagę osób, tak jak pewnie część z Państwa widziała. 
Wielokrotnie wychodziłem na rozmowę kuluarowe i rozmawiałem z wieloma osobami. Mam 
nadzieję, że te obietnice w pewnym sensie, które były składane podczas tych rozmów, zostaną 
spełnione i orzeł powstańczy wróci tam, gdzie jego miejsce, a mianowicie do kościoła naszego 
parafialnego w Bodzentynie z uwagi na fakt, że. Wczoraj została podjęta ta uchwała w sprawie 
ustanowienia roku 2023 na terenie gminy Bodzentyn Rokiem Bohaterów Powstania Styczniowego 
w gminie Bodzentyn której to uchwałę powierza się wykonanie uchwały powierza się 
Burmistrzowi. Mam nadzieję, że Pan Burmistrz również włączy się w te działania nasze 
mieszkańców Bodzentyna i pozwoli na to, aby ten jakże ważny dla nas eksponat trafił do naszego 
Bodzentyńskiego kościoła. Poruszałem jeszcze jeden aspekt związany na komisjach w szerszym 
gronie. W rozmowach kuluarowych akurat tego nie przedstawiałem, ale na komisjach poruszyłem, 
a mianowicie problem prywaty, prywaty dotyczącej wielu aspektów. Tak pokrótce na jednych. Na 
jednej z komisji była dyskusja na temat tablicy na temat pomnika poświęconego uczczenie 
pierwszej rocznicy powstania Styczniowego. Tak, tak, to było na uczczenie pierwszej rocznicy, czyli 
ten, ten przemarsz. I teraz powiem państwu tak. Tu radni wyrazili swoje stanowisko, nie pomnik, a 
tablica. I jeszcze jeden warunek aby nie było nazwisk, a były po prostu zapisy, że społeczność, 
mieszkańcy, mieszkańcy. Nie zostało to spełnione. Pojawiła się tablica. Wczoraj mieliśmy uchwałę, 
też można było to uzasadnienie. Prosiłem, żeby wyglądało trochę inaczej. Z tego co wiem, 
niektórzy radni też o to prosili i również zostało to no zbagatelizowane. Dlatego chciałbym zwrócić 
uwagę na to, abyśmy takiej prywaty nie urządzali i abyśmy słuchali też innych radnych. Nie tylko 
moje to było zdanie, ale kilku innych osób i aby też to wszystko wdrażać. Dzisiaj widzimy jak 
wygląda dzisiejsza sesja, jak wyglądała wczorajsza sesja. Dla osób, które oglądają sesję mogą 
zauważyć kilka różnic w prowadzeniu sesji. My nie czytamy na sesjach uchwał, a tym bardziej 
uzasadnień. Wczoraj było jeszcze przeczytane uzasadnienie nie wiem w jakim celu. OK, Szanowni 
Państwo, prywata jest na każdym kroku. Ostatnio mieliśmy komisję, bodajże we wtorek stanąłem 
pod tablicą poświęconą burmistrzowi miasta i gminy Bodzentyn bo tak ją nazywam jakby ktoś nie 
wiedział na budynku Urzędu Miasta i gminy Bodzentyn jest tablica. No nie piszę, że to jest miejsce 
parkingowe, tylko że to jest tablica dla burmistrza miasta i gminy Bodzentyn nie widziałem żadnych 
tam znaków. Parking, miejsce parkingowe. Pozwoliłem sobie Szanowni Państwo stanąć na tym 
miejscu. Wychodzę z urzędu. To Pan Burmistrz wykazał się według mnie takim trochę 
szczeniackim, dziecięcym zagrywką. Zablokował mi pojazd. Nie mogłem wyjechać. Nie patrzył na 
to, że zablokował ruch w jednym kierunku. Trzeba było tam manewrować na tym nazwijmy to mini 
rondzie tutaj koło urzędu, po to tylko, żeby pokazać radnemu Dudkowi, że on jest burmistrzem i że 
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on nazywa to miejscem parkingowym dla pana burmistrza. I jak ja śmiałem na tym miejscu stanąć? 
No Szanowni Państwo, miejsce nie jest oznaczone tak jak powinno zostać oznaczone miejsce 
parkingowe. To jest po pierwsze. Po drugie za takie miejsca ja np. osobiście mam w swojej pracy 
miejsce parkingowe indywidualne, za które płacę. Pan burmistrz to skwitował, że on jest 
burmistrzem, on wydał zarządzenie i on sobie takie miejsce ustalił. no ja się zastanawiam gdzie 
sens, gdzie logika? Niedługo to będzie tak, że sobie po ustala miejsca parkingowe w różnych innych 
miejscach gminy, bo on jest burmistrzem. Szanowni Państwo, skończmy z tą prywatą, bo naprawdę 
burmistrzem się bywa. Człowiekiem się jest przez całe życie. Dziękuję. 
 
01:04:13:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Pan wiceburmistrz? Proszę bardzo. Wiceburmistrz. Pan 
Andrzej Jarosiński. 
 
01:04:19:09 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni! Szanowni Państwo! Ja 
chciałem tylko się odnieść zdaniem, ponieważ myślę, że pan Burmistrz się do tego odniesie albo i 
nie odniesie. To miejsce jest oznaczone i tylko dla burmistrza, z pozostałych nie korzystamy. Jest 
tam jeszcze tabliczka sekretarza na niej korzystamy z niego. Mojej mojej nie ma. Natomiast takie 
miejsce jest niezbędne ze względu na to, że burmistrz czasami 5,  7 razy w ciągu dnia musi wsiąść 
ten samochód i jechać. Jak pamiętam tamtego dnia było również kilka innych miejsc parkingowych. 
Pan akurat chciał to, niech pan poczeka. W kwietniu 2024 tego roku będą wybory. I spokojnie 
może Pan zająć to miejsce. Może Pan sobie inne wyznaczyć, może Pan z niego nie korzystać w 
zakładach pracy. Nie wiem jakie są zwyczaje u Pana, że Pan musi opłacać to miejsce. Moja żona ma 
takowe miejsce parkingowe przy zakładzie pracy i za nie nie płaci, ponieważ tam po stażu pracy te 
miejsca po kolei są gdzieś ,gdzieś przyznawane. Natomiast robienie z tego afery i mówienie o tym 
na sesji. Dziękuję, 
 
01:05:32:18 [Teresa Bzymek]: dziękuję. Proszę radna Pani Bogusława Jankowicz. 
 
01:05:44:23 [Bogusława Jankowicz]: Ja zwracam się z prośbą do Pana Burmistrza o poprawienie 
wjazdu do szkoły podstawowej w Woli Szczygiełkowej dlatego że tam są  takie wyboje i naprawdę 
to stwarza duże niebezpieczeństwo. Bardzo proszę. 
 
01:05:57:03 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę. Radny Pan Dominik Dudek 
 
01:06:01:17 [Dominik Dudek]: Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Panie Burmistrzu. Dobrze ustalił 
sobie miejsce, niech sobie ustala, tylko niech oznaczcie to w sposób prawidłowy, bo jest tabliczka. 
Burmistrz Miasta i Gminy Bodzentyn tak naprawdę nie wiadomo o co tam chodzi. Obok jest 
miejsce dla niepełnosprawnych. Jest P Jest oznaczenie. Tak naprawdę miejsca parkingowe oznacza 
się znakami pionowymi, poziomymi i też tak to powinno być zrobione. Nie wiem gdzie pracuje 
Pana żona, nie wnikam w temat, ale powiem panu ja pracuję w państwowej instytucji i tam za 
indywidualne miejsca się płaci. Tu mamy samorząd, również państwowy, państwową, nazwijmy to 
instytucję finansowaną z naszych środków, z naszych podatków. I myślę, że takowe zasady również 
powinny obowiązywać. Powiem tak zająłem miejsce, bo było najbliżej drzwi, jedno z bliższych 
drzwi. I powiem panu, nie wiedziałem, że to aż spotka się z takim atakiem, bo powiem panu 
blokowanie samochodu to mówię taka dziecięca, dziecięca zagrywka. Dziękuję. 
 
01:07:08:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę. Radna Pani Anna Obara. 
 
01:07:14:20 [Anna Obara]: Szanowni Państwo, nie wiem, czy nie zostanę oskarżona o prywatę tutaj. 
Znowuż chciałabym tutaj poinformować i zaprosić dzieci, ponieważ wiadomo od 20 od 30 
zaczynają się ferie zimowe i tu wraz z KGW Katarzynianki i Centrum Biblioteką Publiczną, czyli 
Centrum Kultury w Bodzentynie organizujemy wspólne zajęcia dla dzieci w wieku szkolnym, więc 
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chcielibyśmy to zaprosić wszystkie dzieci i rodziców. Przede wszystkim jeżeli będą miały ochotę 
brać udział w takich zajęciach o kontakt tutaj  z nami czy to telefoniczne, czy to też na ewentualnie 
na zajęciach bezpośrednio pierwszych te zajęcia będą się odbywać w Wilkowie i w Bodzentynie 
Plakat z Harmonogram z harmonogramem z harmonogramem przepraszam można znaleźć na 
Facebooku Katarzynianki na naszej stronie. Chciałam podkreślić, że mamy takie wyjście do 
klasztoru. To tam mamy taką ograniczoną liczbę miejsc. W tej chwili chyba tam zostało nam tylko 
5 miejsc, a na inne zajęcia nie mamy ograniczeń. Dziękuję i przepraszam jeszcze, bo chciałabym 
podziękować jeszcze Panu Bartkowi Bukowskiemu za szybką interwencję odnośnie awarii świateł. 
Za każdym razem jak dzwonię do niego zawsze jest dostępny, także dziękuję mu. Bardzo 
dziękuję,01:08:38:19 [Teresa Bzymek]: dziękuję. Radna Pani Agnieszka Barcikowska 
 
01:08:42:15 [Agnieszka Barcikowska]:Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu! Pani Przewodnicząca! Mam kilka próśb. Chodzi o. Pierwsza taka, jedna z ważniejszych 
sygnalizowana przez mieszkańców, to jest brak pediatry w ośrodku zdrowia. W Świętej Katarzynie 
jest taka prośba, żeby pediatra przyjmował w naszym ośrodku. Druga prośba jest taka, że w 
związku ze zmniejszoną ilością godzin pracy dotychczasowej pani doktor prosiłabym o 
uzupełnienie przez innego lekarza rodzinnego tych zmniejszonych godzin pracy. To jest ważne, bo 
utrudniony jest w tym momencie kontakt z lekarzem. Przypominam się w sprawie lustra na ulicy 
Spacerowej. Chciałabym prosić też o zakończenie sprawy związanej z wykonaniem dwóch rowów. 
ulica Żeromskiego, św. Katarzyna i Łysogórska Wilków Pan Burmistrz tu będzie wiedział o co 
chodzi. Prosiłabym też o uzupełnienie nowych znaków informujących o zmianie nazwy ulicy z 
ulicy Kieleckiej na ulicę Prostą i z ulicy Kieleckiej na ulicę Cichą w Świętej Katarzynie  chciałabym 
też, żeby pan burmistrz tutaj rozważył w budżecie tam gdzieś na. Chodzi o kosze do Świętej 
Katarzyny. Ja wiem, że jest dopiero styczeń, ale w okresie wzmożonego odwiedzin turystów mamy 
problemy z utrzymaniem porządku. Pani Basia intensywnie zbiera śmieci, natomiast ich większa 
ilość koszy pozwoliłaby utrzymać porządek. I jeszcze mam taką jedną sprawę, która jest istotna, a 
bardzo jasno pokazała nam w zeszłym roku.  ja bym prosiła, żeby z Urzędu Gminy trafiło pismo 
do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg w sprawie wykaszania ulicy Kieleckiej. W zeszłym roku został 
wybrany w drodze przetargu bardzo nierzetelny wykonawca i mimo kilkunastu czy kilkudziesięciu 
monitów z mojej strony ulica Kielecka była wykoszona tylko jeden raz. ja pisałam pismo do 
Świętokrzyskiego Zarządu Dróg, żeby pieniądze, które zostały przez tego przez tą sytuację 
zaoszczędzone, przeniesione na rok bieżący i żeby te pieniądze wykorzystać na trzecie koszenie 
ulicy Kieleckiej. Otrzymałam taką informację, że nie ma takiej możliwości. Więc ja bym prosiła o 
to, żeby z gminy trafiło takie pismo, jeśli jest taka możliwość do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg, 
żeby w drodze przetargu został wybrany rzetelny, sprawdzony już wykonawca, a nie ktoś 
przypadkowo, kto robi to w sposób bardzo, bardzo nierzetelny. Dziękuję bardzo. 
 
01:11:35:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę. Wiceprzewodniczący Pan Jan Wilkosz 
 
01:11:37:07 [Jan Wilkosz]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Sprawa, a właściwie problem 
dotyczy aktywności bobrów na naszym terenie. Przy każdych przepustach no głównie tam gdzie ja 
widzę i gdzie mieszkańcy zgłaszają Wzdół Parcele, Kamieniec, Siekierno tam są takie główne 
przejazdy i zagrażać to może niebezpieczeństwu. W końcu czy mogą być podjęte jakieś działania? ja 
wiem, że to jest bardzo trudne, ale w jakimś stopniu należałoby zareagować. Dziękuję. 
 
01:12:14:16 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę. Radny Pan Tadeusz Zieliński 
 
01:12:15:21 [Tadeusz Zieliński]:  Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, prosić pana burmistrza, żeby 
przybliżył sprawę rozbudowy szkoły w Psarach, bo na jakimś stopniu jest zaangażowanie w to, co 
jest robione. Czy był projekt, wybrany, był projekt, czy było już coś w tym kierunku zrobione, czy 
wybrany był wykonawca już, czy jeszcze kiedy to ewentualnie jak to wygląda? Bardzo proszę 
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przybliżyć tą sprawę. I przy okazji chciałbym podziękować za maszty. Powstał na rynku w 
Bodzentynie bo to była taka sprawa dość ważna. Dziękuję bardzo. 
 
01:12:56:21 [Teresa Bzymek]: Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Bardzo proszę. A 
tak bardzo Panu dziękuję. Proszę jeszcze, jeszcze raz niech Pan powtórzy. 
 
01:13:12:20 [Daniel Biskup]: Daniel Biskup, Świętokrzyskie Izby Rolnicze, delegat z  gminy 
Bodzentyn Jakie chciałem typową prywatę zastosować Na początku chciałem podziękować za 
liczne zaproszenia na sesję Rady Gminy. Druga sprawa chciałem przeprosić, że ze względów 
zawodowych nie mogę uczestniczyć w większości tych izb posiedzeń. Trzecia sprawa chciałem 
wyrazić ubolewanie i zaniepokojenie tym, że jeszcze od początku nie zostałem zaproszony na sesję 
Rady Gminy, gdzie jest ustalany wysokość podatku, w tym wysokość podatku rolnego, którym jako 
rolnika i przedstawiciela rolników z terenu gminy Bodzentyn interesuję najbardziej. Bardzo 
dziękuję. 
 
01:13:51:17 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Ja myślę, że na przyszłość już nie zapomnimy nigdy 
 
01:13:55:21 [Daniel Biskup]: jestem zapraszany praktycznie na wszystkie posiedzenia, a na to jedno 
nie 
 
01:14:03:14 [Teresa Bzymek]: Podpowiada mi tu pani Kasia pracownik, że są wysyłane zaproszenia. 
Jeżeli tak się zadziało, to będziemy tego bardziej tak robić. 
 
01:14:16:12 [Daniel Biskup]: Dlatego wyrażam zaniepokojenie, że to jest akurat na tą jedną sesję nie 
jestem zapraszany. 
 
01:14:22:23 [Teresa Bzymek]: Dopilnujemy tego. Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze 
zabrać głos? Nie widzę. Bardzo proszę. Może pan wiceburmistrz Andrzej Jarosiński udzieli 
odpowiedzi na zapytania radnych? Jesteśmy w punkcie siódmym. 
 
01:14:37:21 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca! Przewodnicząca! Szanowni Radni! 
Szanowni Państwo! Wjazd do szkoły Wola Szczygiełkowa Jesteśmy na etapie wyłaniania 
wykonawcy dotyczący. Dotyczy to zapytania ofertowe transportu i usługi koparką transportu 
kruszywa. Myślę, że początek przyszłego tygodnia będziemy i będziemy już znać wyniki. Natomiast 
trzeba też chwili, żeby była jakaś przyzwoita pogoda, bo rzucanie tego w błoto też nie będzie miało 
wielkiego sensu. Ale postaramy się nie wiem dwa tygodnie, żeby to zarównać to  wiele tego 
kruszywa nie trzeba, ale, ale troszkę trzeba. Podobnie jest ze Świętą Katarzyną Wzdół Parcele, 
Orzechówka Mamy kilka takich miejscowości, że przy takiej zimie jak dziś gdzie mamy plus minus 
trochę deszczu, to się okazuje, że te te problemy na drogach szutrowych się pojawiają. 
 
01:15:42:09 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, ja tylko na chwileczkę pozwolę sobie zakłócić 
porządek dzisiejszej sesji. 
 
01:15:52:04 [Andrzej Jarosiński]: A takie było fajne. A za szkło my zapłacimy jako śmieci, panie 
Michale? Proszę państwa, mogę kontynuować. Panie przewodniczący, mogę kontynuować. 
 
01:16:13:02 [Jan Wilkosz]: Bardzo proszę, ewentualnie, tak bardzo proszę. 
 
01:16:18:02 [Andrzej Jarosiński]: Tutaj pediatra i lekarz to powiem. Powiem krótko jeśli chodzi o 
pediatrę, to trzeba go fizycznie znaleźć. Pan kierownik tutaj czyni starania, natomiast no muszę, 
muszę to powiedzieć, że. Że biorąc pod uwagę ilość mieszkańców objętych danymi ośrodkami 
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zdrowia, to jeszcze przed Świętą Katarzyną jest taki ośrodek zdrowia, jak Wzdół Rządowy gdzie też 
nie ma pediatry. I nie jest to tylko i wyłącznie problem Świętej Katarzyny. Jeśli chodzi o lekarzy, to 
też jest wielki problem, bo wiem, że Pan Jarek cały czas szuka, jeśli byłby jakiś chętny lekarz. Teraz 
mamy taką sytuację we Wzdole , że nie ma 4 tygodnie lekarza i bardzo trudno o zastępstwo. Można 
teraz uzyskać receptę telefonicznie. Natomiast no wiadomo, że nie wszyscy korzystają z teleporad, 
niektórzy wymagają tego, żeby bezpośrednio przyjechać do ośrodka, żeby ich lekarz zbadał. Jeśli 
chodzi o lustro, rowy to temat jest mi znany i mam nadzieję, że te rowy też tylko, że kopanie tego 
przy takich warunkach jak dziś nie wiem czy jest czy jest najlepszym pomysłem. Natomiast tak jak 
tutaj pani radna też wie. Ustaliliśmy tam już granicę, przebieg granic, przebieg pasa drogowego. Z 
jednej strony to jest nasz teren i możemy to spokojnie robić, natomiast po drugiej stronie mamy 
informacje od właścicielki działki, która bezpośrednio przylega, że ona da nam na piśmie, wyrazi 
zgodę na to, żeby tam udrożnić ten przepływ wody, bo rzeczywiście jest tam na wiosnę i w zimie 
bardzo duży i na jesieni szczególnie bardzo duży. Duży problem. Znaki zgłosimy, uzupełnimy 
kosze, rozmawialiśmy, nie wiem, zobaczymy jak to będzie wyglądać. To nie jest jeszcze ta chwila, 
ale, ale trzeba być na to przygotowanym. Sezon turystyczny to jest kwiecień, maj, początek, a 
właściwie to pierwszy weekend majowy, gdzie to nasilenie ilości osób odwiedzających Świętą 
Katarzynę i Wilków jest największe. Ulica Kielecka wykaszanie. no jak państwo obserwowali w tym 
roku, to wszystkie drogi wojewódzkie były wygaszane raz i to jeszcze w specyficzny sposób, gdzie 
trawa została, a te znaki oznaczające pas drogi zostały skoszone. Ale to to jest specyfika 
przetargów. Jeżeli wykonawca złożył wszelkie dokumenty i wymagane w przetargu, nie da się do 
końca przewidzieć, czy jest to wykonawca solidny, czy jest to firma, która nie gwarantuje właściwej 
jakości usług i potem w trakcie pracy nie ma możliwości. Już w trakcie sezonu nie ma możliwości 
zmiany tego wykonawcy. A ten, który jest. Co z tego, że zapłaci jakieś kary umowne jak przez cały 
rok się wstydzimy, że ta droga wygląda jak wygląda, albo niektórzy sołtysi czy mieszkańcy sami to 
koszą? No trochę podobnie jest z drogami powiatowymi. Przyjęliśmy zasadę, że dwa do roku nasze 
drogi gminne wykluczamy, ale tych dróg gminnych na terenie gminy Bodzentyn nie jest aż tak dużo. 
I nie są te, nie są to trakty główne. Podobnie proszę Państwa jest odśnieżaniem Dzwoniliście  
Państwo wielokrotnie i też do Powiatowego Zarządu Dróg czy do Wojewódzkiego Zarządu Dróg, 
gdzie padała informacja, że nie ma rozstrzygniętego przetargu na odśnieżanie chodników w roku 
2022 na sezon zimowy 2022 - 23. Będzie to zrobione w styczniu. Wydaje mi się, że większość z nas 
wie, że zima to jest grudzień, styczeń, luty. Tak to jest, a to się wiąże, proszę państwa, po prostu z 
brakiem środków na wydatki bieżące. Taka jest, taka jest smutna prawda. Jeśli chodzi o bobry, to 
zbierzemy te wszystkie informacje. Musimy wysłać prośbę o interwencję i uzgodnić  to z RDOŚ 
Mieliśmy już w tym roku. Przepraszam, nie w tym dwudziestym drugim. Zgodę nawet na odstrzał. 
Natomiast nie znaleźliśmy chętnego do tego, żeby te bobry odstrzelić. Tak to niestety wygląda. 
Przetarg na salę gimnastyczną w Psarach Jak Państwo mieliście od nas informację taki jeden 
przetarg był przeprowadzony został unieważniony ze względu na wysokość środków, jakie tam się 
pojawiła na realizację tego. A było to m.in. spowodowane tym, że tam mamy pieniądze i z 
Ministerstwa Sportu, i z polskiego ładu. Zapisy jeszcze na jesieni i przed świętami właściwie. A jeśli 
chodzi o Polski Ład mówiły jasno, że jeżeli to jest inwestycja roczna, to płatność na końcu. Jeżeli to 
jest inwestycja powyżej roku, to dwie płatności, co znacznie podnosiło koszty, ponieważ 
wykonawca musiał brać na siebie kredytowanie prawie całej inwestycji. Te przepisy w tej chwili 
uległy zmianie. Jesteśmy po serii spotkań z przedstawicielami BGK i myślę, że w ciągu najbliższych 
dwóch, dwóch, trzech tygodni ogłosimy ponownie przetarg. Tylko musimy to pospinać. 
Ministerstwo inaczej finansuje Polski Ład inaczej jeszcze w tej chwili dostaliśmy zielone światło, że 
możemy płacić faktury częściowe ze środków własnych i refinansować je potem tymi dwoma 
transzami, co naszym zdaniem ułatwi, że tak powiem, realizację tego zadania i spowoduje, że więcej 
firm, nawet tych mniejszych, będzie tym zainteresowanych, bo podam tylko drugi przykład żłobek 
Święta Katarzyna. Dostaliśmy na to półtorej roku temu 4 miliony. Wilków. Przepraszam cztery 
miliony. Najniższa oferta na ten żłobek to ponad 10 milionów złotych. Bardzo podobna sytuacja 
tutaj był burmistrz Szydłowca Artur Ludew, u niego to samo miał 4 miliony. Najniższa oferta 9 
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800. Także to się gdzieś powtarza. Obserwując rynek w tej chwili widać, że w przetargach bierze 
coraz więcej, bierze udział, coraz więcej firm jest. Zastój jeśli chodzi o budowę mieszkań i 
deweloperzy firmy, które posiadają, zaczynają się tutaj bić o kontrakty w samorządach, kontrakty 
państwowe, więc miejmy nadzieję, że to się trochę ustabilizuje, a i zmiana formy płatności 
spowoduje, że te ceny troszkę pójdą, pójdą w dół. Uchwała Rady Ministrów daje nam już teraz taką 
dużą elastyczność jeśli chodzi o rozpisanie, ale nie jest to łatwe. Trzeba, trzeba będzie to jakoś 
mądrze przetargu rozpisać, ponieważ nie wszyscy wykonawcy, tak jak tutaj Państwo słyszeli, są do 
końca uczciwi i rzetelni. Nie jest. Nie jest to łatwe, ale. Ale tak jak mówię, w ciągu dwóch tygodni 
ogłosimy ten przetarg. 1 lutego jest otwarcie świetlica Wola Szczygiełkowa Zobaczymy jak to jak to 
teraz pójdzie. W przygotowaniu są przetargi, które idą przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. 
Tam jest kilka krótkich odcinków dróg, parking i parking, ten obok szaletu Świętej Katarzynie i plac 
zabaw przy siłowni we Wzdole I sukcesywnie będziemy tam próbować te przetargi ogłaszać. 
Natomiast widać, że tych zamówień jest troszkę mniej i może to mieć pozytywne i nie do końca 
pozytywne. Proszę Państwa, bo dla nas wykonawca, który pójdzie z bardzo niską ceną to są też od 
razu kłopoty, ponieważ wiemy z góry, że jak on wejdzie na budowę to będzie pierwsze co będzie 
szukał to szukał oszczędności i szukał jak to na tym wyjść. To też nie jest dobre. Najlepsza sytuacja. 
jak ten rynek jest w miarę stabilny to każdy sobie tam jakąś przyjmie wartość tego zysku i może 
realnie złożyć tą ofertę, przewidzieć czy będą jakieś skoki cenowe czy nie. A my tak jak słyszymy 
Stal była po niesamowite kwoty, teraz znowu spadła, teraz styropian idzie w górę. Jest to trudny 
rynek zarówno dla wykonawców jak i jak i dla nas. Słyszycie Państwo bez przerwy, że oto gdzieś 
ktoś zszedł z budowy? We wszystkich gminach praktycznie tak się dzieje, a to firma, Aleja 
Solidarności tak z krzyżówki nie mogli się dogadać. Dzisiaj już się dogadali. Podobno także nie jest 
to łatwe. Każdy się boi też, bo to są nowe przepisy i wójt, burmistrz, prezydent musi się podpisać 
pod czymś co kiedyś ktoś może próbować podważyć i musi mieć na to odpowiednie dokumenty 
jeśli chodzi o energię, bo nie było tutaj tylko o wymianę oświetlenia ulicznego. Firma się tutaj 
zaczęła z nami kontaktować i myślę, że powinna to terminowo wykonać, ponieważ na tym nam 
bardzo zależy, bo jak Państwo wiecie energia zdrożała 87 procent, a biorąc pod uwagę, że tylko 
gmina oświetlenia plus jednostki nasze to jest milion zł, to trzeba by założyć, że na koniec roku 
wydamy zamiast miliona 1 870 tys. I to jest potężne, potężny wydatek. Jeśli pani przewodniczy Pan 
przewodniczącym i tutaj pozwoli, to mam dwie informacje. Jedna związana z poprzednią sesją, a 
jedna jest związana z węglem. I tutaj apel do wszystkich mieszkańców tych, którzy zapłacili już za 
węgiel, żeby państwo. Ja wiem, że są warunki atmosferyczne takie, jakie są, ale podejrzewam, że 
lepsze one nie będą. Natomiast my do dziś mamy zakontraktowane 1090 ton, z tego 685 już jest u 
mieszkańców, natomiast część mieszkańców zapłaciła, a jeszcze nie odebrała i tak naprawdę my nie 
wiemy co robić czy zamawiać dalej. A wniosków jest sporo jeszcze na 468 ton, bo jeśli ten węgiel 
nam zostanie, to proszę państwa, mam zamrożone pieniądze i my go możemy kupić. Znaczy na 
razie jeszcze nie ma tych przepisów, ale tak ministerstwo zapewnia, że będziemy go mogli odkupić 
na własne potrzeby, ale nam do Wzdołu np. do szkoły jest potrzebnych 40 - 50 ton do Wilkowa 5 
ton ekogroszku i tyle. Natomiast nie będzie ich można kupić po takich cenach jak teraz. Kupujemy 
tylko po cenach rynkowych, więc po cenach rynkowych to my sobie kupimy wszędzie, a jak nam 
zostanie ze 150 ton. Dlatego też czekamy z następnymi zamówieniami, bo mamy pełne składy w tej 
chwili Także jeśli ktoś się decyduje, to bardzo byśmy prosili, żeby gdzieś tam odbierać ten węgiel. I 
na poprzedniej sesji tutaj mieliśmy też mieszkańców odnośnie proszę państwa, wydawania decyzji 
odmownej, jeśli chodzi o warunki zabudowy. I ja tylko odczytam kilka cyfr. Proszę państwa, takich 
decyzji w roku 2022 wydaliśmy 240, a może być jeszcze ze dwie, trzy, bo to była informacja z 
grudnia 2021,  255, natomiast 20 roku 144 w 19 , 126 osiemnastym, 176 w 2017 146. Czyli wynika 
z tego, że po uchwaleniu. Studium tych warunków jest wydawanych lekko licząc o sto rocznie 
więcej. I powiem szczerze, że wydawane są one w miarę w miarę sprawnie. I tutaj były takie 
informacje, że bardzo dużo znaczy, że są problemy z wydawaniem tych decyzji. I powiem tak 
dotyczyło to tutaj Podgórza, Celin w 2022, jeśli chodzi o Celiny Podgórze. Była jedna odmowa 
wydania warunków ze względu na trzecią klasę gruntów. Słownie jedna. Wszystkich było 5, z czego 
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jedna po zmianie wniosku została wydana pozytywnie. Czyli na 240 decyzji mieliśmy de facto 
cztery, a dwie jeszcze są w trakcie odwołania jeśli chodzi o mieszkańców 2021. Mieliśmy dwie 
odmowne decyzje ze względu na brak dojazdu, obie ze względu na brak dojazdu w 2020, jedną w 
2019 nie było wcale, w 2018 dwie, w 2017 trzy. To jest jaki to jest odsetek? Proszę Państwa, przy 
cyfrach, które przed chwilą wymieniłem wiem, że ze względu na park to może chwilę dłużej trwać, 
ale to praktycznie cała gmina. Z jednej strony Psarki mamy otulinę Świętokrzyskiego Parku 
Narodowego, z drugiej strony mamy Sieradowicki Park Krajobrazowy. Ale tak jak Państwo 
słyszycie, to są cyfry wzięte z tutaj u nas komórki, która zajmuje się wydawaniem tych wuzetek Jeśli 
mogę, proszę bardzo, 
 
01:29:35:17 [Bogusława Jankowicz]: jak były  załatwione sprawy np. zabudowy tych pani, które tu 
były pozwolenia na budowę. Czy w ogóle dotyczyła to sprawa. Ale proszę pani,01:29:55:18 
[Andrzej Jarosiński]: proszę państwa, jest jeszcze raz. Ładnie Pani tutaj wyciszyła. Dziękuję. Mam 
2021, 2020, 2022. W tych latach odmowna decyzja jeśli chodzi o ten obszar była jedna. Nie będę 
wymieniał nazwiska, dotyczyła konkretnie Celin i ta osoba nie uzyskała tych warunków ze względu 
na to, że był to grunt trzeciej klasy Tyle i proszę państwa, jeśli jeszcze Państwo pozwolicie, to w 
imieniu pana dyrektora, ponieważ pojechał na Związek Gmin Gór Świętokrzyskich  Biblioteki 
Publicznej, chciałem wszystkich zaprosić na finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
Niedziela, godzina 15, Biblioteka Publiczna w Bodzentynie Dziękuję 
 
01:30:53:02 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze? Nie widzę. 
Przechodzimy do punktu ósmego. Zamknięcie obrad. Stwierdzam, że porządek dzisiejszej sesji 
został wyczerpany. Zamykam sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie Dziękuję wszystkim za przybycie 
i udział.  


